
臺北醫學大學學生急難慰助金發放要點 

Taipei Medical University Guidelines for  

Student Emergency Financial Aid 

90年12月19日行政會議新訂通過  

92年11月19日行政會議修正通過  

102年10月16日行政會議修正通過  

102年10月24日北醫校秘字第1020003159號令修正，全文7條  

第一條 本校為結合校園及社會各界力量，對於突遭不幸或急需幫助之本

校學生，予以適切之救助，依據本校就學獎補助辦法，特訂定臺

北醫學大學學生急難慰助金發放要點（以下簡稱本要點）。 

Article 1.  Taipei Medical University Guidelines for Student Emergency 

Financial Aid are stipulated according to the university’s “The 

Implementation Principle for Student Scholarships and Stipends” to combine 

forces of the campus and the community in order to aid students who suffer 

from sudden unfortunate circumstances or are in need of help. 

第二條 慰助對象： 

凡本校學生在校期間發生下列情事之一者，得予核發慰助金： 

Article 2.  Financial aid will be issued to students undergoing one of the 

following circumstances during their studies: 

一、 不幸亡故者。 

1. A death in the family. 

二、 家庭遭重大變故者。 

2. Unforeseen major event in the family. 

三、 受傷或生病住院者。 

3. Student is injured or admitted to a hospital. 

第三條 慰助金來源： 

Article 3. Source of funds: 

一、 自本校學生就學獎補助款中編列預算。 

1. The budget is a portion of the tuition reserved for Student Scholarships 

and Stipends. 



二、募款經費。 

2. Fund-raising. 

三、其他。 

3. Others 

第四條 慰助標準：依本校學生急難慰助金發放標準表發放，如下表。 

Article 4.  Standard basis: Issued according to “Disbursements of TMU 

Student Emergency Financial Aids” (see the table below) 

第五條 申請及核發程序： 

Article 5.  Application and issuance procedure: 

一、 申請須填具申請表，並檢附相關資料（診斷證明書、死亡證明書、

鄉鎮區公所開立之證明、重大傷病卡或其他證明文件），經所屬

系（所）教官、導師、系（所）主管審核同意後，交由生活輔導

組依程序簽請核准後發放。 

1. Fill in application form and attach the relevant information (diagnosis 

certificate, death certificate, proof of township district office, material 

injury card or other documents). After examination and approval by 

instructors and supervisors of the school/institute, the Life Guidance 

Section will issue the fund in accordance with the standard procedure.  

二、 申請期限：事故發生後三個月內申請。 

2. Application deadline: Applications should be made within three months 

after the event. 

三、 已申請其他急難慰助金並獲補助者，不得重複申請，但有特殊情

事，經校長核定者，不在此限。 

3. Students who already applied for other emergency financial funds and 

already received such support should not reapply. Special circumstances 

approved by the president are not subject to this restriction. 

第六條 經費管理： 

Article 6. Fund management: 

一、 本校學生符合慰助之情事者，慰助金額在十萬元（含）以下者由

學務長核准發放，慰助金額在十萬元以上者由校長核准發放。 

1. For students who meet the circumstances, financial aid under NT100, 

000 is to be approved by the Dean of Student Affairs; financial aid of 



more than NT100, 000 is to be approved by the president before 

disbursement. 

二、若為專案募款，則專款專用，由本校師長轉交學生或其家屬。 

2. For fund-raising for a special case, all funds will be used for the case and 

handed by faculty of the university to the student or his/her family. 

三、生活輔導組應於每學年度向學生事務會議提報經費使用情形。 

3. The Life Guidance Section shall annually report the use of funds to the 

Student Affairs Meeting. 

第七條 本要點經行政會議通過後施行，修正時亦同。 

Article 7.  These guidelines become effective after being approved by the 

Administrative Meeting. Future amendments will follow the same procedure. 
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Taipei Medical University  

Disbursements of Student Emergency Financial Aids 
 

Note 

No. 
Eligibility Description Disbursement Amount 

I Deceased  

Both parents deceased. NT$ 50,000-100,000 

Student himself/herself. NT$ 30,000 

One parent deceased; registered with 

government as a low-income household. 
NT$ 20,000 

One parent deceased, but not registered 

with government as a low-income 

household. 

NT$ 10,000 

II 
Victim of serious event within 

the family  

Student’s family in financial difficulties 

due to either parent having a major 

disease categorized under the National 

Health Insurance Administration and 

also registered with government as a 

low-income household. 

NT$ 30,000 

Student’s family in financial difficulties 

due to either parent having a major 

disease categorized under the National 

Health Insurance Administration. 

NT$ 10,000-20,000 

Either parent losing their job. NT$ 10,000 

Others 
Award varies depending 

on actual situation 

III 
Physically injured or 

hospitalized 

Having a major disease categorized 

under the National Health Insurance 

Administration. 

NT$ 20,000 

Student’s family with financial 

difficulties and hospitalization of more 

than 6 days. 

NT$ 5,000-20,000 

Student’s family with financial NT$ 3,000-5,000 



difficulties and hospitalization of less 

than 5 days. 

Student’s family with financial 

difficulties with injuries that require 

long-term care but not hospitalization, 

e.g. surgical suture, bone fracture. 

NT$ 1,000-3,000 

 


